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Valtuusto 07.12.2020 § 172 
 
 
§ 172 
Vuoden 2021 talousarvion ja taloussuunnitelman hyväksyminen, osittain 
pöydälle 3.12.2020 

 
Valmistelijat / lisätiedot: 
Ojavuo Pia 
 
 etunimi.sukunimi@espoo.fi 
 Vaihde 09 816 21 
 

Päätösehdotus    
 
Valtuusto päättää vuoden 2021 talousarviosta ja taloussuunnitelmasta 
3.12.2020. Kokouksessa jätettyjen toivomusten käsittely jätetään pöydälle 
valtuuston kokoukseen 7.12.2020. 
 

 
Käsittely  

Puheenjohtaja totesi, että asia oli jätetty toivomusten osalta pöydälle 
3.12.2020 kokouksessa, ja että nyt käsitellään tuossa kokouksessa esitetyt 
toivomukset (19 kpl), jotka on toimitettu valtuutetuille sähköisesti. 
 
Nro 1 Johanna Värmälä (SDP) 
 
Espoon valtuusto toivoo, että selvitetään mahdollisuudet palkita kaupungin 
työntekijöitä, jotka eivät voi tehdä etätöitä. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Värmälän toivomusehdotus 
yksimielisesti hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja 
totesi, että on äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat Värmälän 
toivomusehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät 
ei. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 

 
Äänestyksessä valtuusto 37 äänellä 24 ääntä vastaan ja 14 äänestäessä 
tyhjää hyväksyi Värmälän toivomusehdotuksen. Äänestyslista on 
pöytäkirjan liitteenä. 

 
Nro 2 Kaarina Järvenpää (KD) 
 
Valtuusto toivoo, että vanhempainyhdistysten ylläpitämät nettobudjetoidut 
päiväkodit saisivat jatkaa halutessaan nykyisillä sopimuksilla toistaiseksi, 
ainakin kolmen vuoden ajan, jotta nähdään, miten alkava setelikäytäntö 
toimii. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
 



Nro 4 Tiina Elo (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että kaupunkitekniikan keskus jatkaa pyöräilyn pääreittien 
toteuttamisohjelman toimeenpanoa laatimalla viipymättä kohteista 
tarkemmat suunnitelmat sekä selvittämällä eri tapoja rahoittaa 
investointeja, mm. taseyksiköiden kautta sekä hakemalla aktiivisesti 
valtiontukea, jotta kaupunki saavuttaa asettamansa tavoitteen pyöräilyn 
kulkutapaosuuden kaksinkertaistamisesta vuodesta 2014 vuoteen 2024 
mennessä (nykyisestä noin 8 prosentista 15 prosenttiin). Lisäksi valtuusto 
toivoo, että toimien etenemisestä ja kulkutapaosuuden kehittymisestä 
raportoidaan vuosittain talousarvion yhteydessä. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Tiina Elon toivomusehdotus 
yksimielisesti hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja 
totesi, että on äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat Elon 
toivomusehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät 
ei. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 

 
Äänestyksessä valtuusto 40 äänellä 24 ääntä vastaan ja 11 äänestäessä 
tyhjää hyväksyi Tiina Elon toivomusehdotuksen. Äänestyslista on 
pöytäkirjan liitteenä. 

 
Nro 5 Anitra Ahtola (Kok.)  
 
Valtuusto toivoo, että Ison Omenan ja Kalajärven palvelutorien yhteisten 
kustannusten jakautumisen perusteita ja kohdentumista 
oikeudenmukaisesti selvitetään. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 7 Mari Anthoni (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Karhusaaren rakennusten vuokrausastetta pyritään 
nostamaan ja alueen elinvoimaa taiteen, kulttuurin ja vapaa-ajan paikkana 
sekä matkailukohteena kehitetään luonto- ja kulttuurihistoriallisia arvoja 
kunnioittaen yhteistyössä alueen toimijoiden ja kuntalaisten kanssa. 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Anthonin toivomusehdotus 
yksimielisesti hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja 
totesi, että on äänestettävä. 

 
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat Anthonin 
toivomusehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat sitä, äänestävät 
ei. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 

 
Äänestyksessä valtuusto 55 äänellä 6 ääntä vastaan ja 13 äänestäessä 
tyhjää hyväksyi Anthonin toivomusehdotuksen. Äänestyslista on 
pöytäkirjan liitteenä. 

 
Nro 8 Pinja Nieminen (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että oppilas- ja opiskeluhuollon resurssien riittävyyttä 
seurataan vuonna 2021 erityisen tarkkaan, jotta koronaepidemian 
vaikutuksia lapsiin ja nuoriin kyetään tarvittaessa torjumaan parantamalla 
oppilashuollon saatavuutta. 



 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 9 Eva-Lena Gästrin (SFP) 
 
Valtuusto toivoo, että selvitettäisiin mahdollisuus pyytää tarjouspyynnöt 
koulukuljetuksiin kahteen osoitteeseen niille oppilaille, jotka asuvat 
Espoossa kahdessa eri osoitteessa, kun koulukuljetusten hankintasopimus 
seuraavan kerran kilpailutetaan. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 12 Mika Kauste (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että tiukassakin taloudellisessa tilanteessa Espoo edistää 
asukkaidensa hyvinvointia ja terveyttä järjestämällä, ylläpitämällä ja 
edistämällä kulttuuritoimintaa kuntien kulttuuritoimintalain mukaisesti. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 13 Juri Aaltonen (SDP) 
Valtuusto toivoo, että Espoo hankintoja tehdessään pyrkii kilpailu- ja 
hankintalainsäädäntö huomioiden sellaisiin hankinta- ja 
kilpailutuskokonaisuuksiin, että espoolaisilla pienillä- ja keksisuurilla 
yrityksillä sekä yrittäjillä on aidot ja realistiset mahdollisuudet tavoitella 
tilauksia Espoolta. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 14 Inka Hopsu (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo tiivistää yhteistyötä ympäröivien kuntien 
kanssa vesistöjen kunnostamiseksi ja mahdollisuuksien mukaan liittyy 
alueelliseen vesiensuojeluyhdistykseen, jotta näin pääsisi heidän 
hanketoiminnan ja asiantuntija-avun piiriin. Espoon tulisi myös hakea 
ympäristöministeriön myöntämää vesiensuojelurahoitusta. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 15 Bo Lönnqvist (SFP) 
 
Valtuusto toivoo, että sisäisten vuokrien periaatteet otetaan uudelleen 
tarkasteluun, erityisesti sivistystoimen osalta, vuoden 2021 aikana. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Lönnqvistin toivomusehdotus 
yksimielisesti hyväksyä. Koska ehdotusta vastustettiin, puheenjohtaja 
totesi, että on äänestettävä. 

 



Puheenjohtaja ehdotti, että äänestyksessä ne, jotka kannattavat 
Lönnqvistin toivomusehdotusta, äänestävät jaa ja ne, jotka vastustavat 
sitä, äänestävät ei. Valtuusto hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen. 

 
Äänestyksessä valtuusto 22 äänellä 29 ääntä vastaan ja24 äänestäessä 
tyhjää hylkäsi Lönnqvistin toivomusehdotuksen. Äänestyslista on 
pöytäkirjan liitteenä. 
 
Nro 16 Bo Lönnqvist (SFP) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki selvittää miten Espoo pystyisi 
vaikuttamaan valtioon ja mahdollisiin muihin toimijoihin siten että Espoon 
Leppävaarassa sijaitsevan Kelloseppäkoulun toiminta voidaan turvata 
tulevaisuudessa. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 17 Johanna Karimäki (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon jokivesistöjen suojeluun ja kunnostuksiin 
kohdennetaan määrärahoja, jotta voidaan turvata virtavesiluonnon hyvä 
ekologinen tila ja uhanalaisten meritaimenten kantojen kasvu. 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, ettei ota toivomusta käsiteltäväksi Hallintosäännön 
I-osan I luvun 28 §:n vastaisena. 
 
Nro 18 Arja Juvonen (PerusS.) 
Espoo seuraa nuorten kesäsetelien määrän riittävyyttä ja selvittää 
tarvittaessa niiden lisäämisen mahdollisuutta. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 19 Arja Juvonen (PerusS.) 
 
Espoon kaupunki seuraa tarkasti henkilöstönsä jaksamista koronakriisin 
keskellä ja tekee kaikkensa tukeakseen henkilöstön jaksamista.  
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 20 Mika Helenius (Kok.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo selvittää systemaattisesti vaikuttavan 
elinvoimatoiminnan johtamista, kehittämistä ja edellytyksiä vastaamaan 
kestävän kasvun, uudistumisen, uuden yritystoiminnan ja talouden 
tasapainottamisen tarpeita välittömästi uudessa organisaatiomallissa.    
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
 
Nro 21 Mika Helenius (Kok.) 



 
Valtuusto toivoo, että Espoo selvittää välittömästi taseen tasapainottamista 
250 miljoonalla eurolla vuodessa vuoteen 2029 asti ja raportoi tästä 
kaupunginhallitukselle ja valtuustoryhmille. 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, ettei ota toivomusta käsiteltäväksi Hallintosäännön 
I-osan I luvun 28 §:n vastaisena. 
 
Nro 22 Mika Helenius (Kok.) 
Valtuusto toivoo, että Espoo selvittää Laaksolahden liikuntapuiston 
sisäliikuntapaikkojen ja -tilojen kehittämistä yksityisen kehittäjän avulla ja 
toimesta 2021 raportoi tästä kaupunginhallitukselle ja valtuustoryhmille. 
 
Puheenjohtaja ilmoitti, ettei ota toivomusta käsiteltäväksi Hallintosäännön 
I-osan I luvun 28 §:n vastaisena. 
 
Nro 23 Saara Hyrkkö (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että koronan syventämää päihde- ja 
mielenterveyspalveluiden hoitovelkaa puretaan ja että lastensuojelun ja 
perheiden matalan kynnyksen tukipalveluiden toimintaedellytykset 
turvataan. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 

 
 
Päätös 

Valtuusto hyväksyi seuraavat toivomukset:  
 
Espoon valtuusto toivoo, että selvitetään mahdollisuudet palkita kaupungin 
työntekijöitä, jotka eivät voi tehdä etätöitä. 
 
Valtuusto toivoo, että vanhempainyhdistysten ylläpitämät nettobudjetoidut 
päiväkodit saisivat jatkaa halutessaan nykyisillä sopimuksilla toistaiseksi, 
ainakin kolmen vuoden ajan, jotta nähdään, miten alkava setelikäytäntö 
toimii. 
 
Valtuusto toivoo, että kaupunkitekniikan keskus jatkaa pyöräilyn pääreittien 
toteuttamisohjelman toimeenpanoa laatimalla viipymättä kohteista 
tarkemmat suunnitelmat sekä selvittämällä eri tapoja rahoittaa 
investointeja, mm. taseyksiköiden kautta sekä hakemalla aktiivisesti 
valtiontukea, jotta kaupunki saavuttaa asettamansa tavoitteen pyöräilyn 
kulkutapaosuuden kaksinkertaistamisesta vuodesta 2014 vuoteen 2024 
mennessä (nykyisestä noin 8 prosentista 15 prosenttiin). Lisäksi valtuusto 
toivoo, että toimien etenemisestä ja kulkutapaosuuden kehittymisestä 
raportoidaan vuosittain talousarvion yhteydessä. 
 
Valtuusto toivoo, että Ison Omenan ja Kalajärven palvelutorien yhteisten 
kustannusten jakautumisen perusteita ja kohdentumista 
oikeudenmukaisesti selvitetään. 
 
Valtuusto toivoo, että Karhusaaren rakennusten vuokrausastetta pyritään 
nostamaan ja alueen elinvoimaa taiteen, kulttuurin ja vapaa-ajan paikkana 
sekä matkailukohteena kehitetään luonto- ja kulttuurihistoriallisia arvoja 
kunnioittaen yhteistyössä alueen toimijoiden ja kuntalaisten kanssa. 
 



Valtuusto toivoo, että oppilas- ja opiskeluhuollon resurssien riittävyyttä 
seurataan vuonna 2021 erityisen tarkkaan, jotta koronaepidemian 
vaikutuksia lapsiin ja nuoriin kyetään tarvittaessa torjumaan parantamalla 
oppilashuollon saatavuutta. 
 
Valtuusto toivoo, että selvitettäisiin mahdollisuus pyytää tarjouspyynnöt 
koulukuljetuksiin kahteen osoitteeseen niille oppilaille, jotka asuvat 
Espoossa kahdessa eri osoitteessa, kun koulukuljetusten hankintasopimus 
seuraavan kerran kilpailutetaan. 
 
Valtuusto toivoo, että tiukassakin taloudellisessa tilanteessa Espoo edistää 
asukkaidensa hyvinvointia ja terveyttä järjestämällä, ylläpitämällä ja 
edistämällä kulttuuritoimintaa kuntien kulttuuritoimintalain mukaisesti. 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo hankintoja tehdessään pyrkii kilpailu- ja 
hankintalainsäädäntö huomioiden sellaisiin hankinta- ja 
kilpailutuskokonaisuuksiin, että espoolaisilla pienillä- ja keksisuurilla 
yrityksillä sekä yrittäjillä on aidot ja realistiset mahdollisuudet tavoitella 
tilauksia Espoolta. 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo tiivistää yhteistyötä ympäröivien kuntien 
kanssa vesistöjen kunnostamiseksi ja mahdollisuuksien mukaan liittyy 
alueelliseen vesiensuojeluyhdistykseen, jotta näin pääsisi heidän 
hanketoiminnan ja asiantuntija-avun piiriin. Espoon tulisi myös hakea 
ympäristöministeriön myöntämää vesiensuojelurahoitusta. 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki selvittää miten Espoo pystyisi 
vaikuttamaan valtioon ja mahdollisiin muihin toimijoihin siten että Espoon 
Leppävaarassa sijaitsevan Kelloseppäkoulun toiminta voidaan turvata 
tulevaisuudessa. 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo seuraa nuorten kesäsetelien määrän 
riittävyyttä ja selvittää tarvittaessa niiden lisäämisen mahdollisuutta. 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki seuraa tarkasti henkilöstönsä 
jaksamista koronakriisin keskellä ja tekee kaikkensa tukeakseen 
henkilöstön jaksamista.  
 
Valtuusto toivoo, että Espoo selvittää systemaattisesti vaikuttavan 
elinvoimatoiminnan johtamista, kehittämistä ja edellytyksiä vastaamaan 
kestävän kasvun, uudistumisen, uuden yritystoiminnan ja talouden 
tasapainottamisen tarpeita välittömästi uudessa organisaatiomallissa.    
 
Valtuusto toivoo, että koronan syventämää päihde- ja 
mielenterveyspalveluiden hoitovelkaa puretaan ja että lastensuojelun ja 
perheiden matalan kynnyksen tukipalveluiden toimintaedellytykset 
turvataan. 
 
Eriävä mielipide; Helenius ilmoitti eriävänä mielipiteenään seuraavaa: ” 
Valtuuston kokous 7.12.2020 on asian 3 kohdassa käsitellyt asioita, joilla 
on muutettu ja laajennettu talousarviota Espoon hallintosääntö 28 § 
vastaisesti. Nyt käsitellyt toivomukset ovat merkittävästi menoja lisääviä. 
Toivomukset, kuten kaupungin taseen keventäminen ja palveluiden 
tuottaminen yksityisen tuottajien avulla, jätettiin kuitenkin käsittelemättä, 
vaikka niillä on samat vaikutukset kuin käsitellyillä toivomuksilla. 
Valtuutettu Mika Helenius näkökulmasta toivomuksia ei ole käsitelty 
tasavertaisesti ja kaupungin talouden kestävyyttä edistävällä tavalla. 
Katson että kaikki toivomukset tulisi käsitellä ja tässä valtuutetulla ei ollut 



näin mahdollisuutta vaikuttaa toivomusten käsittelyyn valtuuston 
kokouksessa. 
 
Mustakallio yhtyi eriävään mielipiteeseen. 
 
 
 

 
Selostus  

 
 
Päätöshistoria 
   


